
  

 

 

Skolebestyrelse Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

2023-2024 

 

Dagsorden Udarbejdes af CT og AR 

Tid og Sted Tirsdag d.  28/11 – 23 17.00-19.00 (Spisning fra 19-20) 

Årets møder 29/8 – 23; 27/9 – 23 (VFS); 28/11 – 23 (Spisning 19-20); 11/1 – 24; 6/2 - 24; 7/3 - 24: 
18/4 - 24; 6/6 - 24 (Spisning 19-20) 

Deltagere Navn Status Valgperiode Bmk 

Susana Pajares Tosca Forældrevalgt medlem 22-26 + 

Andreas Malmmose Johansen Næstformand 22-26 + 

Iben Nybjerg Forældrevalgt medlem 20-24 + 

Christian Trolle Andersen Formand 20-24 + 

Morten Steffensen Forældrevalgt medlem 22-26 + 

Pernille Krogh Lund Forældrevalgt medlem 22-26  

Sofie Østergaard Bagge Forældrevalgt medlem 22-26 + 

Christian Hjortgaard Forældrevalgt Suppleant 22-26 - 

Tina Medarbejdervalgt VFS 23-24 - 

Eva Schierning  Medarbejdervalgt ØST 23-24 + 

Anders Høegh  Elevrepræsentant 23-24 + 

Azed Haydar Elevrepræsentant 23-24 + 

Lasse Frendrup Ekstern  20-24 + 

Vibeke Pakkenberg Ekstern 20-24 + 

Esben Ro Egebo Buhl Skolens ledelse – som 
sekretær 

 + 

Rikke Asbøl Skolens ledelse – som  + 

 
 



sekretær 

Rie Sahl Skolens ledelse – som 
sekretær 

 + 

Anders Ramsing Skolens ledelse – som 
sekretær 

 + 

 

Mødeleder  Christian Trolle 

Referat Rie Sahl. Referatet godkendes af Anders og udsendes. Referatet godkendes af 
bestyrelsen på efterfølgende møde. 

Afbud Tina 

 
 

Dagsorden 

Nr Tidsramme Punkt Referat Opfølgning 

1 17.00-
17.03 

Godkendelse af 
dagsorden og referat fra 
forrige møde 

Godkendt  

2 17.03-
17.10 

Hvem skriver og 
udsender forældreinfo. 
Det foreslås at der er en 
fast skribent på.  

Susana  

3 17.10-
17.20 

Meddelelser fra 
elevrådet 
Elevrådet er:  

 Formand – delt: Azad 
og Anders 

 Ungebyråd: 

 UMR: Elliot – 

 Næste møde er onsdag d. 29/11-23 

 Møde i UMR hvor alle skolens lokaler er blevet 
kategoriseret i rød, gul og grøn. Tre områder 
blev udvalgt: toiletter, cykelstativer og 
grupperum 

 Besøg i ledergruppen hvor de tre områder blev 
præsenteret.  

 



3b,Yunus – 3a, 
Melüdde 9b, Nomi – 
9b, Axel – 5a, Bjørk – 
5b, Azad – 8b 

 Skolebestyrelse Azad 
og Anders 

UMR har været på 
tryghedsvandring på 
skolen – og har holdt 
møde med ledelsen. 

 Møde i fælles elevrådet mandag d. 27/11-23 

4 17.20-
17.25 

Meddelelser fra formand 

 Valg til foråret. 
Hvordan arbejder 
bestyrelsen på at 
finde kandidater & 
suppleanter 

Skolefoto 

 Kontakt fra 
dagbladet 

Forslag om at droppe skolefoto - men 

er der et problem? - Skole - 

Sjællandske Nyheder (sn.dk) 

 Forslag fra SBU 

Valg: kandidater skal prikkes, de kommer ikke af 
sig selv. Kandidater må meget gerne ringe til 
Christian Trolle. Det er godt at have en liste af 
suppleanter.  
 
Foto 

 Glade for samarbejdet 

 Valgt pga pris og kvalitet 

 Ingen købetvang 

 Alle får fotobogen 

 Hele sættet inkl klassefoto 297 

 Klassefoto 80 

 Betale eller returnere indenfor fristen 

 Hvis man ikke betaler. 

 Skolen bruger det til elev adm – og klasebogen. 
 
Markedet er afsøgt og vi drøfter det ikke yderligere 

 

5 17.25–
17.50 

Meddelelser fra 
skoleleder 

 Ansættelsessamtaler 
o 29/11 SFO – majbørn  

 

https://email.centerasecurity.com/url?l=380cc64d827011ee8bf9005056a8eddcmx1.ce&k=16&h=e6eeec3b912a289db1d55e608bb5c233&url=https%3A%2F%2Fwww.sn.dk%2Froskilde-kommune%2Ffotografering-er-ikke-et-hedt-emne-i-skolebestyrelserne%2F
https://email.centerasecurity.com/url?l=380cc64d827011ee8bf9005056a8eddcmx1.ce&k=16&h=e6eeec3b912a289db1d55e608bb5c233&url=https%3A%2F%2Fwww.sn.dk%2Froskilde-kommune%2Ffotografering-er-ikke-et-hedt-emne-i-skolebestyrelserne%2F
https://email.centerasecurity.com/url?l=380cc64d827011ee8bf9005056a8eddcmx1.ce&k=16&h=e6eeec3b912a289db1d55e608bb5c233&url=https%3A%2F%2Fwww.sn.dk%2Froskilde-kommune%2Ffotografering-er-ikke-et-hedt-emne-i-skolebestyrelserne%2F


 Personale  

 Folkeskoleudspil – 
i overskrifter 

 Legeplads SEB 

 St Bededag 

 Udsmykning og 
Årsfest 

 Resultater af 
afgangsprøver 

 Elevfravær 

 Medarbejder 
fravær 

 Indskrevne – 
næste skoleår 

o  14/12 – dysleksilærer 

 Folkeskoleudspil 
o Den rigtige vej 
o Kortere skoledag – men det har vi 
o Kun et udspil 
o Praksisfaglighed – interessant 
o God udsendelse 
o Helt ukonkret. 
o Mortens link – stor respekt  

 Legeplads: skolen modtager ikke økonomi til 
at etablere legepladser, det ligger hos Vej og 
Park. Det er dem der fjerner legeredskaber 
når de er nedslidt, men de genetablerer det 
ikke, og vi har derfor færre og færre 
redskaber. Esben har haft møde med dem 
omkring problematikken. Vores økonomi 
byder os ikke at vi selv kan investere i 
legepladsen. Vej og Park lyttede til 
problematikken og kunne godt se 
skævvridningen i forhold til andre skoler som 
ved egen drift kan investere i udearealer.  

 St Bededag 
o Skoledag, vi får nu 201 skoledag 
o Samme antal uv timer 

 Udsmykning og årsfest 
o Eftersyn på procedure 
o Vellykket – begge dele 
o Stort logistisk arbejde 
o Udsmykning – en anden stemning. 



o Årsfester  
 Skolens DNA – fordi: 
 Beundre udsmykningen 
 Kronen på skolelivet Østervang 
 Store og små sammen. 

 Resultater og afgangsprøver 

 L R Ø Soc 

Karakter 
bundne 

7,3 7,5 7,8 7,6 

Høj trivsel 87,5 86,9 84,4  

Overgang 
Ungdoms 
udd 

85,7 89,9 91,8  

Kompetence 
dækning 

86,6 85,5 76,3  

 Elevfravær 
o Registrering – udsending 
o Forventning om tilbagemelding 
o s/h samtaler 

 Fravær medarbejder, vi har haft en periode 
hvor vi har ligget lavt, efter corona har det 
været højt, men nu er vi tilbage på et 
acceptabelt niveau 

    

Skoler 8,2 5,5 4,4 

Ø&V i 
alt 

9,3 6,0 4,4 

Skole 
Ø&V 

10,6 6,6 4,7 



SFO 
Øst 

3,8 3,2 2,7 

 

 Indskrevne:  
o Øst 58, 9, 4 
o Vfs: 11, 8,   

 Tyder på tre børnehaveklasser 

 Og tre 4. klasser  

6 17.50 – 
18.20 

Økonomi 

 Gennemgang af 
forventet resultat 
for 2023  

 Udkast til brev til 
SBU vedr økonomi 
og specialundervis-
ning 

 Se bilag 

Økonomi – forventet årsresultat 2023 
Samlet: + 82.334,- 

 ØST VFS 

Skole 1.842.738 171.852 

SFO 465.802 -70.626 

Vækst 280.621  

Gruppe 
O 

119.529 

 

Gruppe 
O2 

-7120 

 

Spec 
-3.385.064 664.602 

 

Udkast til brev 

 Ændring af model – spec model og almen model – tab til skoler 

med mest udfordrede distrikt 

 Boligsocial indsats – 30t 

 Objektive faktorer  vedr skolestruktur VFS & Musikklasse. 

 Områder – når belastningen stiger stiger den mest i i forvejen 

udfordrede områder. 

 Privatskoler – og FS med brudte forløb i forhold til skolestruktur 

 



der giver pladser i klassen. 

 Mange lykkes – og det er jo godt. 

 

 

7 18.20-
18.35 

Forslag om senere 
mødetid for de ældste 
elever 

 Tilbagemelding fra 
udskolingen 

 Beslutning om 
videre forløb 

Udskolingen ser en stor problematik i forhold til 
unge menneskeskers søvn, en problematik der 
ikke løses selvom de møder kl. 9 
 
Søvn, kost, skærmvaner og motion hænger 
sammen. 
 
Udskolingen lægger op til en drøftelse med 
bestyrelsen omkring problematikken, hvordan 
sættes forældrene i spil? 
 
Muligheden for en informationsaften drøftes. 
Forskningens døgn kunne være en mulighed.  
https://forsk.dk/bestil-en-forsker 

 

Input fra Susana Tosca: 

Mine kollegaer fra Institut for Folkesundhed er lige kommet ud med en 

raport, som handler om søvn. Den er tør, men siderne 16-17 forholder 

sig til de anbefalinger vi diskuterede (dog med en model fra Island): 

https://www.sdu.dk/da/sif/nyheder/soevn_i_et_folkesundhedsperspektiv 

 

Sundhedstyrelsensanbefalinger om skærmbrug: 

https://www.sst.dk/da/udgivelser/2023/sundhedsstyrelsens-

anbefalinger-om-skaermbrug 

 

 

 

8 18.35- Mål og Pejlemærker for et godt børneliv i SFO  

https://forsk.dk/bestil-en-forsker
https://www.sdu.dk/da/sif/nyheder/soevn_i_et_folkesundhedsperspektiv
https://www.sst.dk/da/udgivelser/2023/sundhedsstyrelsens-anbefalinger-om-skaermbrug
https://www.sst.dk/da/udgivelser/2023/sundhedsstyrelsens-anbefalinger-om-skaermbrug


18.50 indholdsbeskrivelse SFO 
VFS. 

 Oplæg og 
gennemgang ved 
RA 

 Se bilag. 

9 18.50-
18.55 

Eventuelt Østervangsskolen har sagt ja til at blive 
uddannelsesskole i forhold til praktikanter 
 
9.M er tilmeldt forsøgsprøver i mundtlig tysk 
 
Østervangsskolen har ja til at deltage i et 
forskningsprojekt for Center for 
Rusmiddelforskning omkring unges alkohol og 
seksuelle grænser 

 

10 18.55-
19.00 

Lukket punkt 

 Personale 

  

 

Punkter til kommende møder 

 

 

28/11     
 

11/1 Om at sætte elever udenfor døren – punkt fra Morten 

 Hvad må vi og hvad gør vi.  

 Om god orden i FS 

 Oplæg ved AR 
Evt Skolefoto:  

Kære skoleledere 

Skole- og Børneudvalget behandlede den 7. november 2023 en sag om skolefoto.  



Udvalget besluttede, at foreslå skolebestyrelserne, at drøfte tilrettelæggelse og organisering af skolefoto på den enkelte 

skole. 

 

Beslutningen sendes hermed til skolebestyrelserne via jer, så I lokalt kan tage stilling til tilrettelæggelsen og 

organiseringen af skolefoto i fremtiden. 

I kan med fordel læse sagen på kommunens hjemmeside så I forstår baggrunden for sagen. 

Venlig hilsen 

Søren Kokholm 

Skolechef 

Kære alle, 

Hvis I ikke allerede har set det, så er SF i gang med at problematisere brugen af private firmaer til skolefoto. Eller rettere at 

droppe det helt og selv tage billeder. Det virker ærligt talt ret ligegyldigt.  

Jeg blev i den forbindelse ringet op af Dagbladet Roskilde (sn.dk) mandag i sidste uge. De bad om en udtalelse fra min side 

i min egenskab af bestyrelsesformand.  

Da jeg aldrig har hørt emnet bragt op som et problem, og da det ikke i min tid i skolebestyrelsen er blevet drøftet, var mit 

svar: 

"Det kan jeg ikke udtale mig om på skolebestyrelsens vegne, idet vi ikke har drøftet det i bestyrelsen. Men kommer der en 

opfordring til det fra politisk hold, så tager vi det naturligvis op til drøftelse." 

En anden bestyrelsesformand har tilsyneladende svaret noget meget lignende. I kan læse dagbladets artikel her:  

Forslag om at droppe skolefoto - men er der et problem? - Skole - Sjællandske Nyheder (sn.dk) 

Som I kan se, så er det holdt anonymt, hvilket to bestyrelsesformænd, de har talt med, er.  

Jeg ser ingen grund til at tage emnet op, men hvis nogen er af en anden holdning, så sig endelig til.  

Dbh. 

Christian 

 

6/2  

7/3  

18/4  

6/6  

Ikke 
tidsfastsat 

o  

 

https://email.centerasecurity.com/url?l=380cc64d827011ee8bf9005056a8eddcmx1.ce&k=16&h=e6eeec3b912a289db1d55e608bb5c233&url=https%3A%2F%2Fwww.sn.dk%2Froskilde-kommune%2Ffotografering-er-ikke-et-hedt-emne-i-skolebestyrelserne%2F


 


